
Aitkopības nozares apskats par 2014. gadu 

 
Pēdējo gadu laikā Latvijā pieaug interese par aitu audzēšanu. Par to liecina 

Lauksaimniecības datu centra informācija, ka 2014. gada vidū aitu kopējais skaits pārsniedza 

100 tūkstošus. Iespējams, tas ir tāpēc, ka aitas ir tipiski ganību dzīvnieki, kas nodrošina 

efektīvu lauksaimniecības zemju izmantošanu tajos reģionos, kur nodarboties ar citām 

lauksaimniecības nozarēm ir apgrūtinoši. 

Latvijā 2014. gadā palielinājās gan aitu ganāmpulku skaits, gan vidējais dzīvnieku 

skaits ganāmpulkā. Ganāmpulki tiek palielināti, izmantojot Latvijā audzēto ģenētisko 

materiālu, kā arī ievedot dažādu šķirņu vaislas materiālu no ārzemēm. 

„Zālēdāju projekta” ietvaros 2014. gadā divās aitkopības saimniecībās tika veikti 

demonstrējumi, kuru rezultāti un saražotās produkcijas pašizmaksas aprēķini rāda, ka mēs, 

latviešu aitkopji, varētu saimniekot arī efektīvāk. Neskatoties uz to, ka 2014. gadā stipri 

samazinājās lopbarības graudaugu cenas, mēs joprojām saražojam jēra gaļu ar daudz lielāku 

pašizmaksu (virs 5 eiro/kg) nekā mūsu kolēģi citās Eiropas valstīs. Tam par pamatu ir 

nepareiza ģenētikas izvēle un ēdināšanas nepilnības (nepareizas barības devas), ko izraisa 

aitkopju zināšanu trūkums.  

Tāpēc aicinu Jūs, aitkopji, apmeklēt seminārus, demonstrējumus un citus pasākumus, 

kuros ir iespējams papildināt zināšanas aitkopības nozarē. Kā arī konsultēties ar aitkopības 

asociācijas biedriem un citiem speciālistiem, izmantojot viņu zināšanas un pieredzi.  
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